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VRAAG 

Onder beslispunt 1.3 van het raadsvoorstel worden een aantal randvoorwaarden benoemd. Enkele 
daarvan roepen vragen bij ons op 

Asielzoekers die niet aan elkaar verwant zijn verblijven met maximaal vier personen op één kamer is 
een randvoorwaarde. 
Vraag 1: Wat is de minimale grote/oppervlakte van zo’n kamer. 
Vraag 2: Wat zijn de regels voor personen die wel aan elkaar verwant zijn. Met hoeveel mogen zij 
maximaal op één kamer? 

Er verblijven gemiddeld minimaal 120 kinderen in de basisschoolleeftijd in de opvang, ten behoeve 
van basisschool De Feniks 
Vraag: Kunt u voor 2023, 2024 per maand aangeven hoeveel kinderen op basisschool de Feniks 
zaten. Kunt u daarbij aangeven hoeveel van deze kinderen opgevangen werden op het Asser AZC 
en hoeveel uit een andere opvang? 

COA en de gemeente zorgen er gezamenlijk voor dat asielzoekers, ongeacht hun status, vanaf dag 
één in de opvang de mogelijkheid krijgen om te participeren, te integreren en zich persoonlijk te 
ontwikkelen. 
Vraag 1: Wat wordt er verstaan met “te participeren”, wat valt daar allemaal onder. 
Vraag 2: Er wordt gezamenlijk door het COA en de gemeente hiervoor gezorgd. Welke 
inspanningen doet het COA en welke inspanningen doet de gemeente Assen. 
Vraag 3: Kunt u aangeven wat de hoogte van de jaarlijkse kosten van de gemeente Assen hiervoor 
zijn. Dit voor de komende 4 jaar? 

Het COA levert hier een financiële bijdrage aan indien de Spreidingswet wordt ingetrokken van 
minimaal de hoogte van de middelen uit de Spreidingswet en stelt een aantal ruimtes ter 
beschikking voor activiteiten en ontmoeting. 
Vraag 1: U beschrijft deze minimale financiële bijdrage door het COA. Die bijdrage is daarbij ook 
afhankelijk van het aantal asielzoekers dat in het AZC verblijft. Lastig te duiden dus. Voor ons beeld 
zien we deze bijdrage graag ook in bedragen. 
Vraag 2: U geeft al aan dat er sprake is van gezamenlijkheid. Kan het nu zo zijn dat het COA haar 
deel hiervan al heeft uitgevoerd als ze aan onderliggende randvoorwaarde (het geld en de ruimte 
ter beschikking stellen) voldoen? 
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Het COA spant zich in om statushouders die op het AZC wonen zoveel mogelijk aan Assen te 
koppelen binnen de taakstelling. 
Vraag 1: Hoe hoog is de taakstelling in het afgelopen jaar? 
Vraag 2: Hoeveel statushouders woonden er de afgelopen 12 maanden (per maand) in het Asser 
AZC. 
Vraag 3: Wat is voor u de overweging om de taakstelling in te vullen met statushouders die wonen 
op het Asser AZC? 

Beslispunt 1.4 stelt “Bij akkoord van de raad aanvullend beleid te ontwikkelen gericht op participatie 
en integratie en de zorgpunten uit de directe omgeving op te pakken”. 
Vraag: Kunt u expliciet aangeven welke zorgpunten, door de omgeving aangedragen, u  oppakken 
wil? 

Beslispunt 1.8 stelt “De opvang in de Expohal per 1 januari 2026 definitief te beëindigen.” 
Vraag: Wat is de relatie van dit beslispunt met de Nieuwe bestuursovereenkomst opvang AZC 
Schepersmaat Assen? 

ANTWOORD: 

Asielzoekers die niet aan elkaar verwant zijn verblijven met maximaal vier personen op één kamer is 
een randvoorwaarde. 

Vraag 1: Wat is de minimale grote/oppervlakte van zo’n kamer. 
Alle ruimten in het AZC moeten voldoen aan het Ruimtelijk Functioneel Programma van Eisen dat als 
bijlage bij het raadsvoorstel is toegevoegd. De grootte is afhankelijk van of er ook een aparte 
woonkamer is. Het is aan het COA om de indeling in overeenstemming te brengen met dit programma. 
Mogelijk moeten hiervoor wel grotere slaapkamers worden opgesplitst. 

Vraag 2: Wat zijn de regels voor personen die wel aan elkaar verwant zijn. Met hoeveel mogen zij 
maximaal op één kamer? 
Daar is geen maximum aan verbonden. Het gaat hierbij veelal om gezinnen met meerdere kinderen. 
Afhankelijk van de grootte van het gezin en de beschikbaarheid van ruimtes, worden zij gehuisvest in 
een grote kamer of in een appartement, met eigen keuken, sanitaire voorzieningen en meerdere 
slaapkamers.  

Er verblijven gemiddeld minimaal 120 kinderen in de basisschoolleeftijd in de opvang, ten behoeve 
van basisschool De Feniks 

Vraag: Kunt u voor 2023, 2024 per maand aangeven hoeveel kinderen op basisschool de Feniks 
zaten. Kunt u daarbij aangeven hoeveel van deze kinderen opgevangen werden op het Asser AZC 
en hoeveel uit een andere opvang? 
In overleg met de steller van de vragen zal het antwoord op deze vraag worden nagezonden. 

COA en de gemeente zorgen er gezamenlijk voor dat asielzoekers, ongeacht hun status, vanaf dag 
één in de opvang de mogelijkheid krijgen om te participeren, te integreren en zich persoonlijk te 
ontwikkelen. 

Vraag 1: Wat wordt er verstaan met “te participeren”, wat valt daar allemaal onder. 
Hier wordt bedoeld dat er in een zo vroeg mogelijk stadium een programma is dat er op is gericht om 
asielzoekers te kunnen laten aansluiten in de maatschappij. Daarbij kan gedacht worden aan het geven 
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van taalles, het bijbrengen van verkeersregels, het volgen van een opleiding, het doen van 
(vrijwilligers-)werk, deelnemen aan sport etc.etc. 

Vraag 2: Er wordt gezamenlijk door het COA en de gemeente hiervoor gezorgd. Welke 
inspanningen doet het COA en welke inspanningen doet de gemeente Assen. 
Daarover moeten we nog beleid ontwikkelen en met het COA afspraken maken nadat de raad de 
randvoorwaarden heeft vastgesteld (beslispunt 1.4). 

Vraag 3: Kunt u aangeven wat de hoogte van de jaarlijkse kosten van de gemeente Assen hiervoor 
zijn. Dit voor de komende 4 jaar? 
Er zijn geen extra kosten voor de gemeente, omdat we dit programma willen financieren vanuit de 
middelen die we krijgen van het Rijk. In beslispunt 1.5 vragen we de raad om te besluiten deze financiële 
vergoeding voor dit doel in te zetten. 

Het COA levert hier een financiële bijdrage aan indien de Spreidingswet wordt ingetrokken van 
minimaal de hoogte van de middelen uit de Spreidingswet en stelt een aantal ruimtes ter 
beschikking voor activiteiten en ontmoeting. 

Vraag 1: U beschrijft deze minimale financiële bijdrage door het COA. Die bijdrage is daarbij ook 
afhankelijk van het aantal asielzoekers dat in het AZC verblijft. Lastig te duiden dus. Voor ons beeld 
zien we deze bijdrage graag ook in bedragen. 
De bijdrage is niet afhankelijk van het aantal asielzoekers dat in het AZC verblijft, maar van het aantal 
opvangplekken dat aangeboden wordt. In paragraaf 6 van het raadsvoorstel staat het bedrag voor 
deze bijdrage genoemd, namelijk € 640.000 per jaar. 

Vraag 2: U geeft al aan dat er sprake is van gezamenlijkheid. Kan het nu zo zijn dat het COA haar 
deel hiervan al heeft uitgevoerd als ze aan onderliggende randvoorwaarde (het geld en de ruimte 
ter beschikking stellen) voldoen? 
Nee, het COA zal investeringen moeten doen in het gebouw en de directe omgeving om de kwaliteit van 
de opvang te verbeteren. Daarnaast moet het COA gedurende de gehele looptijd van de 
bestuursovereenkomst zich inspannen om zich te houden aan de gemaakte afspraken.  

Het COA spant zich in om statushouders die op het AZC wonen zoveel mogelijk aan Assen te 
koppelen binnen de taakstelling. 

Vraag 1: Hoe hoog is de taakstelling in het afgelopen jaar? 
De taakstelling voor de huisvesting van statushouders wordt per half jaar vastgesteld. Voor de eerste 
helft van 2024 was dit 73 en voor de tweede helft 66. In totaal voor 2024 dus 129 personen. 
De taakstelling voor de eerste helft van 2025 is vastgesteld op 69.  
 
Vraag 2: Hoeveel statushouders woonden er de afgelopen 12 maanden (per maand) in het Asser 
AZC. 
Het COA houdt het aantal statushouders niet per maand bij, maar geeft aan dat dit in het afgelopen 
redelijk stabiel was en ligt rond de 280 bewoners. Dat is redelijk in lijn met het gemiddelde in Nederland 
dat op iets minder dan een derde ligt.  

Vraag 3: Wat is voor u de overweging om de taakstelling in te vullen met statushouders die wonen 
op het Asser AZC? 
Het college zet nadrukkelijk in participatie en integratie. Ook met bijvoorbeeld het project “Snellere 
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start, sterkere toekomst” investeren we daarin. Op die manier bereiken we ook dat mensen al werk of 
werkervaring hebben, verbinding voelen met Assen of een werkgever in de stad en bijvoorbeeld de taal 
spreken op het moment dat ze statushouder worden. Het zou onlogisch zijn om daar niet de vruchten 
van te plukken, zeker omdat het aantal statushouders in het AZC ruim voldoende is om aan de 
taakstelling te kunnen voldoen.    

Beslispunt 1.4 stelt “Bij akkoord van de raad aanvullend beleid te ontwikkelen gericht op participatie 
en integratie en de zorgpunten uit de directe omgeving op te pakken”. 

Vraag: Kunt u expliciet aangeven welke zorgpunten, door de omgeving aangedragen, u  oppakken 
wil? 
Hierover gaat het college met vertegenwoordigers uit de omgeving in gesprek. Een eerste gesprek heeft 
inmiddels plaatsgevonden en daarin is afgesproken om gezamenlijk een lijst met punten op te stellen 
en verder uit te werken. Gedacht moet worden aan verbeteren van verkeersveiligheid, tegengaan van 
looproutes op ongewenste plaatsen (bijvoorbeeld bij oversteek bushalte), aangeven van andere 
looproutes, tegengaan van zwerfvuil en dergelijke. Voor zaken die de gemeente aangaan, willen we 
daarvoor ook een direct aanspreekpunt. 

Beslispunt 1.8 stelt “De opvang in de Expohal per 1 januari 2026 definitief te beëindigen.” 

Vraag: Wat is de relatie van dit beslispunt met de Nieuwe bestuursovereenkomst opvang AZC 
Schepersmaat Assen? 
Een directe relatie is er niet. Dit beslispunt is toegevoegd om duidelijkheid te bieden over het totaal 
aantal asielzoekers dat in de nieuwe situatie in Assen wordt opgevangen. Dit is al een geldende 
afspraak met het COA en laten dit op deze manier door de raad bekrachtigen. 
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